



Dansk Sportsdykker Forbund

Referat af bestyrelsesmøde 2024-01

6. februar 2024 – TEAMS MØDE
ONLINE – MØDESTART 18:30

Deltagere; Jesper R, Carl, Jens, Peter, Gitte, Jesper A, Tobias
Afbud: Pia

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsorden godkendt

2. Godkendelse af referat bestyrelsesmøde 2023-06

Referat godkendt

3. Status fra bestyrelsen med kort orientering fra de enkelte udvalg.

Kontaktpersonerne i Bestyrelsen kontakter de enkelte udvalg før bestyrelsesmøde

1. **Jesper:** Klubber, CMAS, DIF, EUF, Appeludvalg, Sportsdykkeren, Kommunikation

Ny CMAS platform er sat i gang. Der er både mulighed for som forbund og enkeltperson at logge sig ind. Gennemgang og opfølgning på 2 timer online.

- Systemet virker noget kompliceret i forhold til hvad vi normalt har brugt CMAS backoffice til
- Nu mulighed for elektronisk CMAS C-Card men det kræver at instruktør og elev er oprettet i CMAS nye system. For at gøre det kræver det stort administrativt arbejde fra vores sekretariat. Så det er ikke noget vi er klar til at rulle ud endnu – der mangler også en bedre læsning fra CMAS på dette da det elektroniske kort kun kan tilgås via deres hjemmeside og ikke via en app.
- De andre nordiske lande er heller ikke helt tilfredse med det nye system da det er kompliceret og kræver mange indtastninger (dobbelt arbejde og vedligehold af flere systemer)

Deltaget vi a Teams på Nordisk møde. Arbejder videre med samarbejdet og vi mødes alle i forbindelse med den svenske dykkermesse i weekenden.

Sammen med Nicolai har vi været hos vores tøjleverandør for at se på muligheder for andet og flere varer evt. både som giveaways og til butikken

Møde med IKC økonomi og administration.

- Alt forløber godt.
- Der er lidt udfordringer en gang imellem men her er både Nicolai og undertegnede en stor hjælp.
- Gamle Nordiske beviser bliver nu digitaliseret (der laves en liste med dem) der er en del der gerne vil have erstatnings certifikater – eller i hvert fald nok til at de mener opgaven er arbejdet værd.
- Præcisere retningslinjer overfor udvalg og også overfor IKC med hvem dr godkender hvad og hvordan (jens vil du gense de informationer)

Møde med Nicolai omkring hans opgaver og arbejde generelt.

Møde med Peter fra redaktionen

- Efterlyser fortsat materiale fra udvalg og forbundet generelt.
- Arbejder på yderligere info og annoncer til Sportsdykkeren
- Arbejder også med at forbedre hjemmesiden omkring Sportsdykkeren og det miljø den ligger i.
- Vi er opmærksomme på der er nogen der gerne vil have vi skal tilbage til den trykte udgave. Men både økonomisk, logistisk og indholdsmæssigt giver det fortsat ikke den store mening.

Deltaget én dag årets BOOT messe i Düsseldorf. Der var desværre ikke det helt store og spændende at berette denne gang. Men både Peter Symes og jeg havde en del samtaler med forskellige interessenter der gerne vil lave noget med forbundet og Sportsdykkeren.

Arbejder videre med mulighederne for at gøre opmærksom på problematikken med Spørgelsesnet.

- Der er en gruppe omkring Limfjorden der har været med til at rydde op der og de vil gerne udbrede deres erfaringer og arbejde yderligere og gerne i samarbejde med os.
- De har også lavet et Speciality i et andet uddannelsessystem og det har vi fået og må gerne "oversætte" det til en DSF kursus (der er ikke CMAS standarder for det) – Ser meget interessant ud.

Har fortsat en del dialog med forskellige udvalg – det virker som om, at mange udvalg fortsat tager fat i mig direkte for et svar. Ved det har været jul mm. Men huske i at tale med de udvalg i er kontantpersoner for?

2. Carl: Teknisk udvalg, IT-system

- Møde med Teknisk Udvalg (TU) omkring instruktør seminar den 23/3 i Vingsted og færdiggørelse af program som er lagt ud til information for alle dykkere. Tilmelding via Tailor.
- Møde i Teknisk Udvalg med opfølgning på instruktørkursus som indeholder instruktørkurserne CMAS 1, 2 og Cross over kursus. Webinar med information om instruktørkurset søndag 11/2 så man kan spørge ind. Kursusleder er Johnnie Skov som arbejder med en placering ved Korsør for at holde udgifterne nede. Tilmelding via Tailor.
- Projekt Halsskov havn ser ud til at materialisere sig med etablering af adgangsvej for dykkere samt mulighed for at den gamle tryktank fra Rigshospitalet placeres på bunden af Halsskov havn så er kan dykkes på det.

3. Jens: Økonomi, Matr. udvalg, Biologiudvalg

Økonomi:

- Nyt konto system er i gang
- Årsregnskab er ved at blive gjort klar

Biologi:

- Intet nyt.

Materiale udvalget:

- Intet nyt

4. Gitte: UV-Rugbyudvalg og Finnesvømmerudvalg

UV-Rugbyudvalg

NM sidste weekend i februar på Amager.



- De har en del problemer den tid de har fået i Svømmehallen, der er ikke nok tid så de kan holde præmieoverrækkelsen i svømmehallen i forlængelse af stævnet.
De har forsøgt at få en ½ time mere i svømmehallen men det kan ikke få, så de arbejder på alternativt.

Herrelandsholdet har oplevet en stor udskiftning her efter VM.

Damelandsholdet har ikke oplevet samme udskiftning og ligger pænt i toppen.

- Der er arrangeret et dommerkursus/seminar den 28. september 2024 i Kalumborg, der vil være forskellige workshops med f.eks. fyldning af bolde mm.
Der vil være landshold til stede i svømmehallen så kursisterne på dommerkurset kan dømme deres kampe.

Danmark har fået værtskabet for EM 2025 som ligger i uge 26 i Bellahøj svømmehal.

- I den forbindelse med udmeldingen til de øvrige lande meldte CMAS den forkerte dato ud det krævede en del arbejde med mailkorrespondance frem og tilbage lykkedes det at få sendt den rigtige dato ud.

Ungdomssatsningen de har lidt svært ved at finde 10 klubber som kan deltage i projektet.

Der var 4 herrelandsholds uv-rugby spiller fra Tudserne der var nomineret til årets sportsnavn på Fyn, de fik dog ikke titlen.

5. Pia: Ungdomsudvalg, Dykker udvalg, Arkæologi udvalg

- Deltog ikke i mødet

6. Jesper A: Fridykker udvalg

- Intet nyt.

7. Peter D.: UV Jagt, Foto, Butik

UV-jagt udvalg

- Se dagsorden pkt 4.3

UV-foto udvalg

- - Se dagsorden pkt. 5.1

Butikken

- - Der arbejdes med opdatering af udvalget samt nedskrivning af vare der ikke bliver solgt. Alle udvalg er blevet kontaktet for ønsker til shoppen. Ét udvalg har reageret. Se dagsorden pkt 4.5

8. Nicolai (udviklingskonsulent)

- Børn og unge initiativ.
 - Vi modtog 189.000 kr. fra DIF til at udvikle på børn & unge området. Initiativet har dog ikke fået den forventede tilslutning, så vi re-organiserer projektet. Vi forventer at afvikle et kick-off seminar med fokus på børn og unge og herfra videreudvikle på konceptet.
 - Målet er at et seminar afvikles inden sommerferien.
 - Mere info vil følge via hjemmeside, nyhedsbrev og Facebook



- Hjemmeside opdateret til nyeste version. Det forventes at intranettet lukker inden for overskuelig fremtid. Fildeling, undervisningslides, PowerPoint m.v. flyttes til SharePoint og certifikatbestilling flyttes til butikken.
Mere info vil følge via hjemmeside, nyhedsbrev og Facebook.
- Der er afholdt møder og indledende snakke med Maria Bollerup, Søren Kahn og Kenneth Hartmeyer med henblik på at udvikle Special Needs Diver området i Dansk Sportsdykker Forbund. Dialogen fortsætter og det virker meget lovende.
- Derudover har jeg brugt tid på diverse opgaver heriblandt
 - Forberedelse af feriemesse
 - Forberedelse af live talk om kommunikation i foreningen
 - Klubbesøg
 - Årskontingent
 - Butikkens varelager
 - Planlægning af Instruktørseminar
 - Møder med udvalg

4. Økonomiske beslutninger

4.1. Regnskab – udkast årsregnskab 2023

Regnskab forventes at balancere, dog forventes en mindre nedskrivning af varelager grundet forældede bøger.

4.2. Budget 2024

Budget og kontoplan blev gennemgået.

Budgetter og kontoplan er fremsendt til alle udvalg og bestyrelsesrepræsentanter.

4.3. CAMP for flere kvinder i UV-Jagt

Oplæg til projekt er vedlagt som bilag.

Beslutning; Projektet støttes med følgende krav:

- Der laves opfølgning på deltagere; DSF og klub medlemskab
- Langeland Dykkerklub skal indbetale kontingent og indberette CFR tal
- Der laves informeres om DSF på arrangementet
- Der skrives en artikel til Sportsdykkeren

4.4. DSF planer for international repræsentation ved Formanden.

Beslutning: Plan er vedtaget, se bilag.

4.5 Varelager

Der er foretaget en gennemgang af varelager, og desværre er der ophobet en stor del bøger og andre varer der ikke sælger eller på i øvrigt er uddateret.

Beslutning: Butikkens varelager nedskrives og afskrives med årsregnskab. Overskydende bøger og materialer bortgives på Instruktør konference og Rep. møde.

5. Indkommende forslag

5.1- Fotoudvalget – nye medlemmer og udvalgsformand

Beslutning: Forslag til nyt udvalg blev vedtaget.

5.2. Ungdomsudvalget – ny medlemmer til udvalget

Vedtaget



5.3. Arkæologiskudvalg – Nyt medlem
Vedtaget

5.4. Æresbevisninger

Beslutning: Vedtaget (uden for referat)

5.5. Referater og offentliggørelse

Det blev aftalt at der laves fremover bedre oplæg til bestyrelsesbeslutninger, således at disse kan indgå i referater, der således bliver mere læsbare, men det fastholdes at referater holdes kortfattet til fastholdelse af beslutninger.

Peter D overtager som primær referent.

5.6. Repræsentantskabsmøde 2024 – planlægge og forberedelse

Mødet foregår 14. april i Kolding.

Det overvejes at lave debat indlæg på Rep. mødet på udvalgte emner.

5.8 Transkønnede atleter – politik og anbefaling (Pia)

Behandles på næste møde.

6. Eventuelt

6.1 Coustau Frømandsklub jubilæum (60 år)

22. februar kl. 18 fejring i klubben – DSF deltager, koordineres fra NK

Næste Møde: 28. februar 2024

Referent: JNN